
PROTOKÓŁ Nr V/2015
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 11 marca 2015 roku

W sesji udział wzięli:
a)  piętnastu radnych Rady Gminy - wszyscy obecni 

                                      spóźniony:                    - M. Batóg – 10.10

b)  Wójt Gminy - Iwona Warkocka
c) Skarbnik Gminy - Marek Malinowski
d) Radca Prawny                                              - Jarosław Mielnik
e) Dyrektor GOK                                               - Anna Pietrzak

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  IV sesji Rady Gminy VII kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) określenia „Programu opieki  nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie gminny Dębnica Kaszubska na rok 2015”,
b) funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2016,
c) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia
umowy  użytkowania  na  nieruchomość  stanowiącą  własność  Gminy  Dębnica
Kaszubska,
d) uszczegółowienia opisu granic stałych obwodów głosowania w gminie Dębnica
Kaszubska, 
e)  określenia  kryteriów  obowiązujących  na  drugim  etapie  postępowania
rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli na terenie Gminy Dębnica Kaszubska,
określenia  dokumentów niezbędnych do potwierdzenia  spełnienia  kryteriów oraz
przyznawania liczby punktów poszczególnym kryteriom,
f) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Miejską Słupsk a
Gminą  Dębnica  Kaszubska  w  zakresie  praw  i  obowiązków  związanych  z
profilaktyką i wczesną terapią uzależnień od alkoholu,
g) ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od
domku  letniskowego  lub  od  innej  nieruchomości  wykorzystywanej  na  cele
rekreacyjno-wypoczynkowe,
h) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
składanej  przez właścicieli  nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica
Kaszubska,
i)  zmiany  uchwały  nr  IV/20/2015  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  28
stycznia 2015 r.  w sprawie przyjęcia  Wieloletniego programu współpracy Gminy
Dębnica  Kaszubska  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami
działającymi w sferze pożytku publicznego na lata 2015 – 2018.

3. Przyjęcie  projektu  uchwały  w  sprawie  szczegółowego  sposobu  i  zakresu
świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli
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nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę, 
w szczególności  ilość odpadów komunalnych, częstotliwość odbierania odpadów
komunalnych  i  sposób  świadczenia  usług  przez  punkty  selektywnego  zbierania
odpadów komunalnych oraz w sprawie określenia trybu i sposobu zgłaszania przez
właścicieli  nieruchomości  przypadków  niewłaściwego  świadczenia  usług  przez
przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub
przez prowadzącego punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 

4. Przyjęcie  Planu zbywania i  nabywania nieruchomości  na terenie gminy Dębnica
Kaszubska  
z dnia 03 marca 2015 r.

5. Sprawozdanie Wójta z działalności  i wykonania uchwał – uwagi do sprawozdania.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami: 

a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c)  Komisji Rewizyjnej

7. Interpelacje radnych. 
8. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
9. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
10. Zamknięcie obrad.  

Przebieg sesji:

1
a/

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paczesny dokonał otwarcia V sesji Rady Gminy
Dębnica Kaszubska stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz. 10.00 
w sali  konferencyjnej Urzędu Gminy.  Następnie powitał  Radnych i  gości  przybyłych na
sesję Rady Gminy.

b/
Przewodniczący  Rady  Gminy  Piotr  Paczesny  poinformował,  że  przebieg  sesji

zawarty jest w porządku obrad, z którym Radni się zapoznali.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  są  uwagi  do
przedstawionego porządku obrad.
Nie wniesiono uwag do porządku obrad.

c/

Do   protokołu z sesji  Rady Gminy  nr  IV/2015 z dnia 29 stycznia 2015 r.  uwag nie
wniesiono.
W  wyniku  głosowania  protokół  został  przyjęty  jednogłośnie  /14  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących.

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paczesny poinformował, że przed rozpoczęciem
realizacji  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji  odda  głos  p.  Buchacz,  która  zwróciła  się  
z  prośba o wystąpienie w celu przedstawienia jej problemu.  
Pani Buchacz pogratulowała wszystkim Radnym wyboru oraz złożyła życzenia. Życzyła
podejmowania  trafnych  decyzji  inwestycyjnych  dla  dobra  gminy.  Zwróciła  się  także  
z zapytaniem, czy prawdą jest to,  że Wójtem tej  Gminy została osoba, która nie chce
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inwestycji wiatrowych na tym terenie?  Ona, jako inwestor nie chce nic robić przeciwko
gminie. Gmina do tej pory nie wydała złotówki na wszelkie prace związane z lokalizacją
farmy wiatrowej na polach w okolicy Budowa. Obecnie, ona stoi przed dylematem, co dalej
robić?  Inwestycje  wiatrowe  nie  są  już  tak  opłacalne.  Gmina  od  każdej  turbiny  ma
określone profity od 80 do 100 tys. zł. Można to sprawdzić. Ona obecnie jest na etapie
uzgadniania decyzji  środowiskowej.  Nie jest to zgodne z przepisami, gdyż w pierwszej
kolejności powinien być uchwalony plan a dopiero później powinno się uzgadniać decyzje
środowiskowe. Przekazała radnym wstępny plan rozmieszczenia turbin na wnioskowanym
terenie. (załącznik nr 1 do protokołu). Poinformowała, że oczekuje od Rady odpowiedzi na
pytanie, czy rada jest zainteresowana dalszymi pracami nad ta inwestycją? Jeżeli rada
tego nie akceptuje, to ona nie będzie tego tematu dalej ciągnęła. Firma poniosła duże
koszty  na  plany,  ekspertyzy.  Nie  chce  być  postrzegana  w  środowisku  jako  osoba
niechciana.  Nadmieniła,  że  w  Budowie  były  zbierane  wśród  mieszkańców podpisy  za
inwestycją  i  przeciw  inwestycji.  Dokumenty  są  dostępne  w  aktach  dotyczących  tej
inwestycji.  
Wójt poinformowała, że uważała, że sprawę jej poglądu na inwestycje wiatrowe wyjaśniły
sobie podczas rozmowy, która odbyła się wcześniej w jej gabinecie. Prosi, by nie mówić o
plotkach. Jako Wójt nie chce nic robić przeciwko mieszkańcom. Chce, by ważne decyzje
dotyczące danego środowiska były podejmowane wspólnie z mieszkańcami.
Przewodniczący Rady P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem do p. Wójt, czy zamierza  
w tym temacie przeprowadzić konsultacje z mieszkańcami? 
Wójt poinformowała, że na dzisiejszym posiedzeniu tego nie rozstrzygniemy.
P. Buchacz poinformowała, że w dniu dzisiejszym nie oczekuje od rady stanowiska. Prosi,
by  rozpoznać  ten  temat.  Zapoznać  się  z  dokumentacją  dostępną  na  stanowisku
prowadzącym tę inwestycję. Nie chce w żaden sposób wywierać nacisku na Radę. Prosi 
o współpracę w przypadku pozytywnej oceny jej planów i zamierzeń, gdyż sama sobie nie
poradzi.  Prosi,  by  radni  pamiętali,  że  za  każdą  turbiną  idą  profity  dla  gminy.   Prosi  
o rozważenie jej propozycji. Uważa, że przedstawiona lokalizacja turbin ulegnie jeszcze
selekcji.  Prosi,  by Radni  podjęli  stanowisko w sprawie  tej  planowanej  inwestycji.  Tego
stanowiska jednak nie oczekuje na dzisiejszej sesji.
Radna B. Sikora zauważyła, że nie wie do czego Rada ma wypracować to stanowisko?
Zainteresowana nie złożyła żadnego wniosku.
P. Buchacz zauważyła, że większość radnych zna temat  z poprzedniej kadencji. Teraz
przedłożyła  radnym  planowane  rozstawienie  turbin.  Od  obecnych  władz  oczekuje
przeprowadzenie konsultacji społecznych z mieszkańcami Budowa. Zwraca także uwagę
na fakt, że radni też muszą podjąć decyzję, czy chcą tej inwestycji.  Chce wiedzieć, czy 
w  przypadku,  gdy  większość  mieszkańców  będzie  na  „tak”,  czy  radni  będą  za  tą
inwestycją?
Radna B.  Sikora uważa,  żeby rada mogła się  wypowiadać w tej  kwestii,  to  wcześniej
powinno być wszczęte postępowanie.
P.  Buchacz zauważyła,  że  jej  nie  chodzi  o  podejmowanie  uchwały,  czy rada chce  tej
inwestycji.  Na dzień dzisiejszy chce się dowiedzieć, czy radni dają jej  przyzwolenie na
podejmowanie  dalszych  kroków w celu  dalszego  finalizowania  tej  inwestycji.  Uważa,  
że radni mogą się wypowiedzieć w tej sprawie.
Radna  B.  Sikora  zauważyła,  że  rada  nie  wypowiada  się  na  temat  klimatów  wokół
inwestycji. 
P. Buchacz zauważyła, że jeżeli radni nie chcą tej inwestycji, to ona nie chce w to już
inwestować.
Radny P. Pałubicki zauważył, że rada jest przed procedowaniem Planu Zagospodarowania
dla obszarów wokół Budowa pod inwestycje wiatrowe. Pani Buchacz chce wiedzieć, czy
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rada będzie chciała przyjąć ten plan, czy nie?
Radna  B.  Sikora  zauważyła,  że  podejmując,  np.  w  tej  chwili  deklarację  na  „nie”,  nie
pociąga ona żadnych konsekwencji prawnych. Na każdym etapie możemy zmienić zdanie.
Mecenas zauważył, że jest to wystąpienie na Radzie. Nie wpłynął żaden wniosek do p.
Wójt  ani rady w tej  sprawie. Zwraca uwagę, że nie może być takiej  sytuacji,  że Rada
głosuje w tej chwili „za” i to głosowanie jest wiążące do zakończenia prac związanych z tą
inwestycją.   Radni mogą przy głosowaniu uchwały zmienić swoje stanowisko. Prosi, by 
p. Buchacz złożyła wniosek, w którym sprecyzuje dokładnie czego oczekuje od Rady. Taki
wniosek może złożyć do Wójta lub Rady.    
Przewodniczący Rady P. Paczesny poinformował, że radni zostali zapoznani z tematem,
którym  p.  inwestor  jest  zainteresowana.  Temat  na  dzień  dzisiejszy  zostaje  zamknięty.
Rada  Gminy  temat  przedyskutuje   we  własnym  gronie  i  udzieli  odpowiedzi
zainteresowanej.
P.  Buchacz  zwróciła  się  z  zapytaniem,  kiedy  może  oczekiwać  odpowiedzi,  gdyż
wstrzymano prace przy planie?
Przewodniczący Rady P.  Paczesny poinformował,  że  odpowiedź   zostanie  udzielona  
w terminie 30 dni.   

Ad 2

a) 
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie

określenia  „Programu  opieki  nad  bezdomnymi  zwierzętami  oraz  zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie gminy Dębnica Kaszubska na rok 2015 /załącznik Nr 2
do protokołu/ był  omawiany i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na wspólnym
posiedzeniu  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr V/22/2015 i stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.

b)

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie
funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2016  /załącznik Nr 3 do protokołu/ był omawiany 
i  opiniowany  przez   wszystkie  Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu   i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr V/23/2015 i stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.
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c)

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie
wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy
użytkowania na nieruchomość stanowiącą własność Gminy Dębnica Kaszubska /załącznik
Nr  4  do  protokołu/ był  omawiany  i  opiniowany  przez   wszystkie  Komisje  Rady  na
wspólnym posiedzeniu  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr V/24/2015 i stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.

d)

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie
uszczegółowienia opisu granic stałych obwodów głosowania w gminie Dębnica Kaszubska
/załącznik Nr 5 do protokołu/ był omawiany i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na
wspólnym posiedzeniu  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr V/25/2015 i stanowi załącznik Nr 21 do protokołu.

e)

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie
określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do
publicznych przedszkoli  na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, określenia dokumentów
niezbędnych  do  potwierdzenia  spełnienia  kryteriów  oraz  przyznawania  liczby  punktów
poszczególnym kryteriom /załącznik Nr 6 do protokołu/ był omawiany i opiniowany przez
wszystkie Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radny  M.  Olech  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  jest  prawdą,  że  rodzicom  dzieci
uczęszczających do przedszkola zostały wypowiedziane umowy na dożywianie dzieci?
Wójt poinformowała, że ten temat nie dotyczy tej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  
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0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr V/26/2015 i stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.

f)

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Miejską Słupsk a Gminą
Dębnica Kaszubska w zakresie praw i obowiązków związanych z profilaktyką i wczesną
terapią uzależnień od alkoholu /załącznik Nr 7 do protokołu/ był omawiany i opiniowany
przez  wszystkie Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr V/27/2015 i stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.

g)

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie
ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od domku
letniskowego  lub  od  innej  nieruchomości  wykorzystywanej  na  cele  rekreacyjno-
wypoczynkowe /załącznik Nr 8 do protokołu/ był omawiany i opiniowany przez  wszystkie
Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr V/28/2015 i stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.

h)

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie
wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej
przez  właścicieli  nieruchomości  położonych  na  terenie  Gminy  Dębnica  Kaszubska
/załącznik Nr 9 do protokołu/ był omawiany i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na
wspólnym posiedzeniu  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  
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0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr V/29/2015 i stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.

i)

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie
zmiany uchwały nr IV/20/2015 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 28 stycznia 2015 r.
w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniego  programu  współpracy  Gminy  Dębnica  Kaszubska  
z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  działającymi  w  sferze  pożytku
publicznego na lata 2015 – 2018       /załącznik Nr 10 do protokołu/ był  omawiany  
i  opiniowany  przez   wszystkie  Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu   i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr V/30/2015 i stanowi załącznik Nr 26 do protokołu.

Ad 3

Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  poinformował,  że   przystępujemy  do
przyjęcia projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług
w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę, w szczególności ilość
odpadów  komunalnych,  częstotliwość  odbierania  odpadów  komunalnych  i  sposób
świadczenia usług przez punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych oraz w
sprawie określenia trybu i sposobu zgłaszania przez właścicieli nieruchomości przypadków
niewłaściwego świadczenia usług przez przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne
od  właścicieli  nieruchomości  lub  przez  prowadzącego  punkt  selektywnego  zbierania
odpadów  komunalnych  /załącznik  Nr  11  do  protokołu/ .  Projekt  po  pozytywnej  opinii
zostanie  przekazany  do  dalszego  procedowania  przez  odpowiednie  instytucje.
Poinformował, że projekt był omawiany i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na
wspólnym posiedzeniu  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /15  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Ad 4
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że Plan zbycia nieruchomości

na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 03.03.2015 r. /załącznik nr 12/był omawiany i
opiniowany przez wszystkie Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu i uzyskał pozytywną
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opinię. 
Przewodniczący rady zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do przedstawionego
Planu.
Radni nie wnieśli uwag do Planu.
Przewodniczący Rady Piotry Paczesny zarządził głosowanie nad przyjęciem Planu zbycia
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 03.03.2015 r.

W  wyniku  głosowania  Plan  zbycia  nieruchomości  na  terenie  Gminy  Dębnica
Kaszubska  z  dnia  03.03.2015  r. został  przyjęty  jednogłośnie  /  15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.

Ad 5
Przewodniczący  Rady  Gminy  Piotr  Paczesny  poprosił  Wójta  Gminy  o  złożenie

sprawozdania z działalności między Sesjami oraz wykonania uchwał.

Wójt Gminy złożyła sprawozdanie z działalności za okres od 29 stycznia 2015 r. do
10 marca 2015 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 13 do protokołu/.  

Wójt  Gminy złożyła  sprawozdanie z wykonania uchwał  za okres od 29 stycznia
2015 r. do 10 marca 2015 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 14 do protokołu/.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Radny  M.  Olech  zwrócił  się  z  zapytaniem  o  wysokość  planowanego  dofinansowania
wynikającego  z  podpisanej  umowy  na  wydanie  monografii  Dębnicy  Kaszubskiej  
z wydawnictwem LenART ?
Wójt poinformowała, że dofinansowanie wyniesie 20 tys. zł.
Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem do pani Wójt, jaki jest odbiór społeczny, podczas
trwających zebrań w sprawie planowanego utworzenia od 2016 roku funduszu soleckiego?
Wójt poinformowała, że ta propozycja odbierana jest pozytywnie.
Radny  M.  Olech  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  pełnomocnik  firmy  przetwórstwa  ryb  
w Krzywaniu złożył jakieś deklaracje dotyczące zatrudnienia naszych mieszkańców?
Wójt  poinformowała,  że  w  pierwszej  kolejności  będą  zatrudnieni  pracownicy  z  firmy
„KORAB”, którą przenosi do Krzywania. Na początek planowane jest zatrudnienie 50 osób
w  tym  zakładzie.  Na  naszym  terenie  nie  znajdzie  tylu  chętnych  i  dlatego  przenosi
pracowników  z  tamtego  zakładu.  Planowana  jest  rozbudowa  tego  zakładu  i  sądzi,  
że  później  będzie  możliwość  stworzenia  większej  ilości  miejsc  pracy  dla  naszych
mieszkańców.
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem, czy podjęta w dniu dzisiejszym uchwała  
w sprawie  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia
umowy użytkowania na nieruchomość stanowiącą własność Gminy Dębnica Kaszubska
ma coś wspólnego  z ogłoszonym przetargiem na budowę zespołu boisk w Niepoględziu?
Wójt poinformowała, że nie. Wniosek na realizację tej inwestycji był złożony w poprzedniej
kadencji.  
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem, czy decyzja środowiskowa na postawienie
turbin wiatrowych w okolicach Dobieszewa jest pozytywna?
Wójt poinformowała, że decyzja jest pozytywna.
Przewodniczący Rady P. Paczesny zwrócił  się z zapytaniem, czy już wydano decyzję  
o warunkach zabudowy?  
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Wójt poinformowała, że dla tego terenu opracowany jest plan zagospodarowania i w takiej
sytuacji nie wydaje się decyzji.
Przewodniczący Rady P. Paczesny zwrócił  się z zapytaniem, kiedy nastąpi rozbudowa
podoczyszczalni ścieków w SPV?
Wójt poinformowała, że SPV inwestuje w rozbudowę tej podoczyszczalni. W lipcu chcemy
im ten obiekt przekazać.
Przewodniczący Rady P. Paczesny stwierdził, że sądził, że ten obiekt jest własnością SPV.
Wójt  zauważyła,  że garbarnia ma specyficzne ścieki  i  muszą je  odpowiednio oczyścić
przed zrzutem do naszej oczyszczalni. 
Radna B. Sikora uważa, że temat należy wyjaśnić.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem o efekt spotkania z rolnikami, którzy wylewają
na pola gnojowicę?
Wójt poinformowała, że rolnicy mają informować o terminach wywozu gnojowicy. Na jesień
właściciel ma zakupić beczkę do wylewu gnojowicy bezpośrednio w ziemię.
Przewodniczący Rady P. Paczesny poinformował, że w spotkaniu uczestniczyło niewielu
rolników. Na okres wiosenny rolnicy nie są przygotowani do wylewu gnojowicy doglebowo.
Zauważył,  że  przepisy Ministerstwa  Rolnictwa  w tym zakresie  zostały  zliberalizowane.
Gnojowicę można wszędzie wylewać rozbryzgowo.
Radny P.  Pałubicki  zauważył,  że  rolnik  ma obowiązek  w  ciągu  24  godzin  od  wylania
gnojowicy na pole przeorać je.
Przewodniczący Rady P. Paczesny zauważył, że na sezon jesienny właściciel fermy już
się przystosuje i zakupi odpowiednią beczkę. Rolnicy dokonujący wylewu gnojowicy mają
informować  Urząd  o  terminach  i  miejscu  gdzie  gnojowica  będzie  wylewana.  Zostali
zobowiązani  do  pilnowania  przychylności  wiatrów.  Wylewu  mają  dokonywać  przy
optymalnych  warunkach  pogodowych.  Uważa,  że  lokalizacja  fermy  trzody  chlewnej  
w Skarszewie Górnym jest dobrą lokalizacją i sądzi, że ten temat zostanie przy współpracy
z właścicielem uporządkowany.

Ad 6
Przewodniczący Rady Gminy Piotr  Paczesny poprosił  przewodniczących Komisji

Rady o złożenie sprawozdania  z działalności w okresie miedzysesyjnym.

a) 
Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty Roman Cech poinformował, że komisja 

w okresie międzysesyjnym odbyła dwa posiedzenia. Pierwsze posiedzenie odbyło się we
własnym gronie, na którym zapoznano się z informacją o stanie oświaty za rok szkolny
2013/2014  oraz  omawiano  planowaną  koncepcję  utworzenia,  na  bazie  naszych  szkół
Zespołów  Szkół.  Na  posiedzeniu  wszystkich  komisji  Rady  opiniowano  materiały  na
dzisiejszą sesję Rady Gminy.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem o wypracowane wnioski z analizy informacji 
o stanie oświaty.
Przewodniczący poinformował, że Komisja nie wypracowała jeszcze wniosków, informacja
będzie jeszcze analizowana.

b)
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Budżetu  Bożena Sikora poinformowała,  

że komisja spotkała się na jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji  Rady, na
którym omawiano materiały na dzisiejszą sesję.

c)
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Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Marcin  Olech  poinformował,  że  komisja
spotkała  się  na  jednym  wspólnym  posiedzeniu  wszystkich  komisji  Rady,  na  którym
omawiano  materiały  na  dzisiejszą  sesję.  Członkowie  komisji  uczestniczyli  ponadto  
w szkoleniu członków Komisji Rewizyjnej w Gdańsku.

Ad 7

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paczesny poprosił o składanie interpelacji.

Radni nie wnieśli interpelacji.

Ad 8 - 9

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny prosi o składanie wolnych wniosków, zapytań
i informacji.

Radna  B.  Sikora  zwróciła  uwagę  na  funkcjonowanie  świetlicy  szkolnej  przy  Szkole
Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej zlokalizowanej w budynku „B” Gimnazjum. Świetlice
są zlokalizowane w dwóch małych salach. Przebywa tam 60 – 70 dzieci. Pobyt dzieci  
w tych warunkach jest koszmarem. Panuje tam zła organizacja pracy. Działalność tych
świetlic  kończy  się  o  godzinie  14.30  i  dzieci,  które  pozostają  dłużej  w  świetlicy
przeprowadzane  są  do  tzw.  czerwonej  szkoły.  To  przejście  stanowi  duży problem dla
dzieci,  zwłaszcza  dla  tych  młodszych.  Starsze  dzieci  sobie  poradzą.  W  trakcie
„przechodzenia” panuje straszny chaos. Uważa, że świetlica powinna funkcjonować w tym
obiekcie tak długo jak przebywają dzieci, by wyeliminować „przemarsz” dzieci. 
Wójt  poinformowała,  że  zgodnie  ze  statutem szkół  jest  obowiązek  zapewnienia  opieki
świetlicowej dla uczniów przebywających w szkole.
Radna B.  Sikora zwróciła  się z zapytaniem, czy jest możliwość udostępnienia rejestru
umów zawartych w 2015 roku na stronie BIP? Wie, że nie ma takiego wymogu prawnego
ale dla jawności  działania urzędu jedna uważa,  że ten rejestr  powinien być dostępny  
w ramach dobrego obyczaju.
Wójt potwierdziła, że nie ma takiego obowiązku prawnego i nie widzi potrzeby robienia
więcej niż jest wymagane.
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem, co stoi na przeszkodzie?
Wójt poinformowała, że nie widzi potrzeby ich publikacji. Są do dyspozycji i zawsze mogą
być udostępnione radnym w ramach zapytania o udzielenie informacji publicznej.
Radny P. Paczesny uważa, że umieszczanie ich na BIP nie będzie przestępstwem.
Radca Prawny zauważył, że wniosek Radnej można traktować jako postulat. Radni mają
możliwość  wglądu  do  wszystkich  umów  zgodnie  z  ustawą  o  dostępie  do  informacji
publicznej.
Radna B. Sikora zwraca uwagę, że Radni reprezentują mieszkańców i uważa, że umowy
winny być publikowane w celu zapewnienia transparentności pracy urzędu.
Radny  M.  Batóg  zwrócił  się  z  zapytaniem  o  zaawansowanie  prac  przy  rozwiązaniu
problemu odprowadzania ścieków z mieszkań w blokach 23 i 24 w Jaworach. 
Wójt  poinformowała,  że  temat  jest  monitorowany  na  bieżąco.  Poprosi  p.  Żukowską  
o przedstawienie tematu w dalszej części obrad.
Radna  R.  Rejkowicz  prosi  o  utwardzenie  drogi  koło  krzyża  w  Motarzynie,  gdyż  przy
opadach osuwają się duże ilości piasku na drogę wojewódzką, co stwarza zagrożenie dla
uczestników ruchu drogowego.
Radny R. Cech zauważył, że kończy się już sezon grzewczy. Zwraca uwagę na budynek
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„B” w Gimnazjum. Tam jest duże niebezpieczeństwo dla osób przebywających. W tym
sezonie 5 razy zagotowała się woda w zbiornikach. Do gabinetów dydaktycznych w roku
bieżącym  zakupiono  nowy  sprzęt,  który  jest  narażony  na  zniszczenie.  Zwraca  się  
z zapytaniem, jak ZGK chce rozwiązać ten problem? Jak zamierza zabezpieczyć system
CO przed awariami energetycznymi, które się zdarzają? Rury znajdują się na wierzchu,
nie  są  zabezpieczone  co  powoduje,  że  para  wydostaje  się  na  zewnątrz.  Uważa,  
że bezpieczeństwo dzieci jest narażone.
Przewodniczący Rady P. Paczesny uważa, że te problemy techniczne należy wyjaśnić
bezpośrednio z  prezesem ZGK.   Zwraca się  także z  zapytaniem do p.  Wójt,  czy jest
skłonna umieszczać te umowy na stronach BIP i czy Rada nie może przymusić p. Wójt do
ich umieszczania na tych stronach?
Wójt poinformowała, że ona odpowiada za BIP.
Radna B. Sikora stwierdziła, że nie usłyszała racjonalnych argumentów, które wyjaśniłyby
dlaczego umów nie umieszcza się na BIP.
Wójt  poinformowała,  że  uznała,  że   umowy nie  będą publikowane bo nie  ma takiego
obowiązku.
Radna B. Sikora poprosiła o przygotowanie dla niej rejestru zawartych umów w 2015 roku.
Radna W. Masłyk zauważyła, że Zarząd Dróg Powiatowych w Słupsku czyści pobocza.
Prace zatrzymały się w miejscowości Borzęcinko. Zwraca się z zapytaniem, czy będą one
kontynuowane? Zwraca także  uwagę na problem dopalaczy w miejscowości Borzęcino.
Coraz więcej młodych ludzi sięga po te używki. Sami sobie z tym problemem nie poradzą.
Uważa,  że  należy  zorganizować  spotkania,  na  których  temat  zostanie  dokładnie
omówiony. Uważa, że należy w tym temacie współpracować z Policją.
Wójt  poinformowała,  że  w  tym  temacie  będzie  rozmawiała  z  dyrektorami  szkół.  Ten
problem dotyczy nie tylko środowiska Borzęcina. Młodzież ma łatwy dostęp do tego typu
środków.
Radca  Prawny  zwraca  uwagę,  że  ten  problem  nie  jest  rozwiązany  prawnie.  Życie
wyprzedziło obowiązujące rozwiązania prawne.
Radna M. Gardzielewska zwróciła się z zapytaniem, na jakim etapie jest przejęcie ziemi
od Nadleśnictwa Łupawa pod budowę szatni na boisku sportowym w Podolu Małym?
Wójt poinformowała, że czekamy na odpowiedź z Nadleśnictwa.
A.  Żukowska  pracownik  urzędu  w sprawie  oczyszczalni  bezodpływowych  w  Jaworach
poinformowała,  że  6  marca  wszczęto  postępowanie  w  sprawie  budowy  zbiorników
bezodpływowych  dla  tych  mieszkańców.  Mieszkania  są  wyposażone  w  instalację
kanalizacyjną ale brakuje zbiornika, który by te nieczystości przejmował. Na chwilę obecną
mieszkańcy  wyrażają  zgodę  na  budowę  zbiorników.  Rozważana  jest  budowa
przydomowych oczyszczalni dla tych mieszkańców. Obecnie jesteśmy na etapie rozmów 
z  mieszkańcami.  Czekamy  na  odbiór  decyzji  przez  wszystkich  właścicieli.  Decyzja
uprawomocni się po 7 dniach od odbioru przez ostatniego właściciela.  
Radny P. Pałubicki prosi także, by Zarząd Dróg Powiatowych wyciął zakrzewienia przy
drodze Budowo – Niepoględzie. 
Wójt poinformowała, że temat zostanie zgłoszony do Powiatu.
Radny P. Pałubicki  prosi  także, by Zarząd Dróg Powiatowych wykonał  remont bieżący
drogi do Jamrzyna. Ta droga jest w bardzo złym stanie. Prosi, by czuwać, by o niej nie
zapomniano.  
Radny B. Batóg prosi także o remont pobocza w Gałęzowie do skrzyżowania. 
Radny P. Pałubicki zwraca się z zapytaniem, kiedy będzie zakończona rozbiórka kotłowni
w Motarzynie? Uważa, ze pozyskany materiał należy skruszyć i wykorzystać do remontu
dróg, zwłaszcza utwardzenia dróg śródpolnych. 
Wójt  poinformowała,  że  p.  Matyszewska  zna  dokładne  terminy  zakończenia  tego
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przedsięwzięcia.  Stwierdziła,  że  pozyskiwany  materiał  z  kruszenia  materiałów
budowlanych  będzie  w  pierwszej  kolejności  wykorzystywany  przy  utwardzaniu  dróg
gminnych prowadzących do  siedlisk. 
Radny P. Pałubicki poinformował, że ma na terenie swojej posiadłości około 200 ton gruzu
budowlanego i z chęcią przekaże go na cele remontu dróg gminnych, po skruszeniu na
koszt  gminy  przy  okazji  kruszenia  pozyskanego  materiału  z  rozbiórki  kotłowni  
w Motarzynie.  Prosi  jednak,  by ten materiał  wykorzystany był  na terenie miejscowości
Kotowo.
Przewodniczący Rady P. Paczesny zwrócił  się z zapytaniem, czy nadal jest  możliwość
pozyskiwania środków zewnętrznych na remonty dróg śródpolnych i czy pozyskane  na
ten cel środki można wykorzystać na remonty innych dróg?
Skarbnik poinformował, że co roku składany jest wniosek na konkretne drogi, o środki na
remonty dróg śródpolnych p9o czym otrzymujemy je. Zadania realizowane są przy naszym
50% wkładzie własnym. Tych środków nie możemy wykorzystać na inne cele niż te, które
zostaną wskazane. 
Radny M. Batóg stwierdził,  że  z  Gałęzowa jest  wywożony gruz  pozyskany z rozbiórki
budynków popegeerowskich. Pozostały duże głazy. Uważa, że szkoda ich kruszyć. Sądzi,
że można je spróbować sprzedać kamieniarzom.
Wójt poinformowała, że te głazy będą sprzedawane. 
Przewodniczący rady  P.  Paczesny prosi  o  uzupełnienie  odpowiedzi,  jaką  otrzymał  na
interpelację  dotyczącą  składowiska  odpadów  w  Łabiszewie.   Prosi,  by  wystąpić  do
Starostwa z zapytaniem, czy tam jest zarejestrowany zakład.  
U.  Rączka – sołtys  wsi  Motarzyna poinformowała,  że  w Motarzynie  zostało  połamane
drzewo.  Pracownicy ZGK przyjechali  zabrali  grube drewno a gałęzie  zostały.  Uważa,  
że  tak  nie  powinno  być.  Ona  nie  ma  komu  zlecać  wszystkich  prac  porządkowych.  
Jej  zdaniem jest  to dublowanie.  Odnośnie tematu zgłoszonego przez radną Rejkowicz
zauważyła,  że  ten  problem  istnieje  od  lat.  Spływający  piach  na  drogę  wojewódzką  
w  trakcie  ulewnych  deszczy  stwarza  zagrożenie  dla  uczestników  ruchu.  Był  zamiar
wykonania wanny wyłapującej piach. Tam jest problem ze zniszczoną drogą prowadzącą
do zabytkowej lipy przez ciężki sprzęt pracowników ZUL. Uważa, że należy tam wykonać
prace równiarką.  Należy także rozmawiać z Nadleśnictwem w sprawie utwardzenia tej
drogi.  Do lipy uczęszczają bardzo często zagraniczni  goście.  Podziękowała za szybką
interwencję w sprawie kotłowni. Prosi także o ustalenie statusu drogi biegnącej od drogi
wojewódzkiej 210 przy byłym PGR do miejscowości  Gałąźnia Wielka. Z tego co wie, była
to droga powiatowa. Teraz słyszy, że jest to droga gminna. Zwraca się z zapytaniem kiedy
nastąpiło przekwalifikowanie.
E.  Gosz  –  sołtys  wsi  Skarszów  Górny  prosi  o  podjęcie  działań  w  celu  poprawy
bezpieczeństwa dzieci na placu zabaw w tej miejscowości. Plac zlokalizowany jest przy
drodze. Drogą jeżdżą TIR-y. Uważa, że należy tam ustawić znak „zakaz wjazdu ciężkich
pojazdów”. Ciężkie samochody nie muszą przejeżdżać tą drogą.
Przewodniczący  Rady  P.  Paczesny  zauważył,  że  Nadleśnictwa  nie  wywożą  drewna.
Drewno wywożone jest  przez firmy transportowe,  które  opłacają podatki  i  mają prawo
korzystać z dróg.  Transport  nie  jest  leśny.  Lasy pozyskują tylko drewno.   Zwrócił  się  
z zapytaniem do p. sołtys z Motarzyna, czy w sprawie uprzątnięcia gałęzi po połamanym
drzewie rozmawiała z Prezesem ZGK?  
U.  Rączka poinformowała,  że  nie.  Korzystając  z  tego,  że  uczestniczy w sesji  zgłasza
problem.
Radny P.  Pałubicki  zwraca  uwagę  na  fakt,  że  droga  o  której  toczy  się  dyskusja  pod
względem prawnym nie jest drogą. Tam nie ma drogi.
Wójt poinformowała, że temat zapisała sobie do wyjaśnienia.  
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Radna  I.  Kiernicka  zwraca  uwagę  na  stan  drzewostanu  przy  drodze  w  Grabinie  do
„betonki”.  Drzewa  są  częściowo  suche,  konary  zagrażają  bezpieczeństwu.  Prosi  
o ustalenie właściciela i uporządkowanie.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, jaka jest procedura wycinania drzew przy
drogach gminnych?
Wójt poinformowała, że każda wycinka odbywa się po zgłoszeniu w Starostwie i uzyskaniu
pozytywnej decyzji. Jeżeli drzewo rośnie przy naszej drodze to podejmujemy działania. 
Przewodniczący  Rady  P.  Paczesny  poinformował,  że  do  biura  rady  w  okresie
międzysesyjnym wpłynęła następująca korespondencja:
-  pismo Rady Rodziców przy Gimnazjum im.  Czesława Miłosza –  załącznik  nr  15  do
protokołu
- pismo Mirosława Fedorczuk- pracownika Gimnazjum – załącznik nr 16 do protokołu,
- pismo Klubu Sportowego „SKOTAWA” w Budowie – załącznik nr 17 do protokołu.
Radny M. Olech zwraca się z zapytaniem, w jaki  sposób planuje się rozwiązać temat
związany z planowaną budową farmy wiatrowej w okolicy Budowa? Czy planowane jest 
w tym temacie posiedzenie wszystkich komisji Rady?
Przewodniczący Rady P. Paczesny zauważył, że radni nie wiedzą na jakim etapie jest ta
procedura.
Radny M. Olech poinformował, że tym tematem Rada poprzedniej kadencji zajmowała się
od ponad roku.  Radni  tamtej  kadencji  mieli  już wypracowane swoje stanowisko.  Teraz
znów nic nie mają. Chce, by Rada już teraz zajęła się tym tematem. Uważa, że należy
wypracować wspólną politykę rady i urzędu w tym temacie. Potwierdził,  że stanowisko
mieszkańców było różne. 
Wiceprzewodniczący  Rady  K.  Badowski  poinformował,  że  jest  za  zorganizowaniem
spotkania  roboczego  Radnych  z  inwestorem.  Temat  nie  jest  łatwy.  Należy  opracować
rzeczowy harmonogram realizacji zadań oraz zysków.  
Przewodniczący Rady P. Paczesny zauważył, że najważniejszym czynnikiem w tej sprawie
jest  opinia  zamieszkującego  tam  społeczeństwa.  Zastanawia  się,  czy  nie  można
zakwestionować tych  przeprowadzonych wcześniej  konsultacji  społecznych.  Uważa,  że
odległość  350  m  od  zabudowań,  jest  odległością  zbyt  bliską.  Oczekuje  konkretnych
działań od pani Wójt w tej sprawie.
Wójt  poinformowała,  że  wg  przedstawionego  przez  p.  inwestor  projektu  najbliższa
odległość  od  zabudowy  mieszkalnej  wynosi  600  m.  Mieszkańcy  mówią  o  odsunięciu
najbliższego wiatraka na odległości 2 km. Inwestor nie jest w stanie odsunąć najbliższej
turbiny na 1 km od zabudowań. 
Radca Prawny zwraca uwagę, że obowiązujące w naszym kraju przepisy w tym zakresie
nie mówią nic o odległości. Odległość uzależniona jest od hałasu.
Radna D. Hańczyk zauważyła, że pani  inwestor spieszy się,  gdyż od 2016 roku mają
wejść nowe przepisy w tym zakresie.      
Radny P. Pałubicki poinformował, że poprzednia Rada stanęła na stanowisku, że może
procedować  plan  zagospodarowania  pod  fermę  wiatrową  w  Budowie  jeżeli  inwestor
zachowa odległość 1 km od najbliższych zabudowań. Pani  inwestor  uważa,  że ciężko
będzie to osiągnąć, gdyż występują tam inne czynniki, które ograniczają ilość turbin, np.
przeloty ptaków.  Uważa, że p. inwestor sama zrezygnuje z tej inwestycji jeżeli nie uzyska
zgody  na  mniejszą  odległość  niż  1  km.  Radni  domagali  się  aktualnej  opinii  RDOŚ.
Poinformował,  że  opinia,  która  wpłynęła  przy  podejmowaniu  uchwały  o  zmianach  
w studium była negatywna, ale wpłynęła po terminie i należało traktować tak jakby była
pozytywna, gdyż organ nie zajął stanowiska w terminie. 
Radna B. Sikora zwraca uwagę, że RDOŚ nie wyda decyzji środowiskowej jeżeli nie jest
prowadzone postępowanie administracyjne.
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Wójt zwraca uwagę, że występuje tu konflikt dwóch interesów.
Radny P. Pałubicki uważa, że należy powrócić do konsultacji z mieszkańcami Budowa.
D. Matyszewska – inspektor urzędu poinformowała, że na obecny czas zakończona jest
procedura związana z procedowaniem zmian do studium. Zatwierdzono koncepcję Planu
zagospodarowania  dla  tego  terenu.  Procedura  była  przeprowadzana  zgodnie  
z wymaganymi prawem przepisami. Podjęta jest uchwała intencyjna. Do chwili obecnej nic
nie wpłynęło od pani inwestor. Na chwilę obecną nie ma materiałów, które wymagałyby
konsultacji.
Radny  P.  Pałubicki  uważa,  że  należy  zorganizować  posiedzenie  wszystkich  komisji  
z inwestorem i mieszkańcami. Rozumie panią inwestor.
Przewodniczący Rady P. Paczesny zauważył,  że pani  inwestor miała dać odpowiedź,  
czy zgadza się odsunąć na odległość 1 km od budynków z turbinami.      
Wójt poinformowała, że p. inwestor nie interesuje odsunięcie na 1 km.
Radny P. Pałubicki stwierdził, że on także nie zgodzi się na postawienie turbin w odległości
bliższej niż 1 km od budynków. 
Radny W. Nierychlewski  uważa,  że  p.  Buchacz dając  nam proponowane rozstawienie
turbin,  dała  nam  informację,  że  nie  zgadza  się  na  odsunięcie  turbin  na  1  km  od
zabudowań.
Radny W. Leśniewski uważa, że należy przeanalizować jaki ta inwestycja przyniesie zysk
gminie. Czy zysk będzie jednorazowy, czy długoterminowy. 
Wójt  poinformowała,  że  przy  planowanej  inwestycji  w  takim  zakresie  zysk  dla  gminy
wyniesie ok. 1.5 mln zł. Jest to znaczna kwota dla naszego budżetu. Po analizie uważa, że
odległość 1 km od zabudowań jest rozsądną odległością. Rozumie opór mieszkańców i nie
będzie działać wbrew ich woli. 
Radny  W.  Leśniewski  zauważył,  że  krajobraz  wielu  krajów,  np.  Niemcy,  Dania  czy
regionów  Polski  –  Szczecin,  okolice  Słupska,  Darłowa  usłany  jest  wiatrakami.  
Nie stawiajmy się w takim świetle, że nam nic nie pasuje, że wszystko jest szkodliwe.
Sądzi,  że jeżeli  miałyby one negatywny wpływ na zdrowie ludzkie,  to  samorządy tych
terenów dążyłyby do ich likwidacji. 
Radna D. Hańczyk zwraca uwagę na fakt,  że z chwilą wpływu dochodów z inwestycji
wiatrowych zmniejszeniu ulegnie wysokość subwencji wyrównawczej, którą otrzymujemy 
z budżetu państwa. 
Skarbnik potwierdził, że dochód z inwestycji wiatrowych będzie miał wpływ na wysokość
otrzymywanej subwencji.   
A. Olik mieszkanka Budowa poinformowała, że wspólnie z Przewodniczącym Rady Gminy
uczestniczyli w spotkaniu poświęconym inwestycjom wiatrowym w Starym Jarosławcu gm.
Darłowo. Gmina z tych inwestycji miała rocznie 4 mln złotych dochodu. Obecnie zmienił
się  inwestor  i  gmina  nie  ma  żadnego  dochodu.  Prosi,  by  ten  temat  przeanalizować
dogłębnie dopóki nie jest za późno. Tam mieszkańcy sądzą się z inwestorami. Wójt został
pociągnięty do odpowiedzialności karnej. 
Przewodniczący Rady P. Paczesny potwierdził fakt uczestnictwa w spotkaniu. Zauważył,
że miejscowość jest bardzo zaniedbana. W tamtej miejscowości najbliższy wiatrak stoi 300
m od zabudowań. 
Skarbnik  uważa,  że  w  przypadku  naszej  gminy  nie  będzie  problemu  z  pozyskaniem
należnego podatku.
Radny P. Pałubicki  uważa, że w przypadku przesyłu pozyskanej energii  do elektrowni  
w Gałęźni, to dla pani inwestor opłacalne było by już postawienie 8 turbin.
Wójt zauważyła, że p. Buchacz chce wykorzystać wszystkie możliwości. 
Radna B. Sikora prosi o zakończenie dyskusji w tym temacie.
Radca Prawny zauważył, że należy  się zastanowić, czy na obecną chwilę Rada ma nad
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czym dyskutować.  Z tego, co wie to w przepisach nie ma mowy o odległościach, mówi się
o hałasie.  Obecnie technologia w tym zakresie poszła do przodu. Montowane urządzenia
są coraz cichsze. Dla krajobrazu to żadna różnica, kilometr czy 600 metrów. Śmigła będą
widoczne, hałas nie będzie słyszalny. Uważa, że w chwili obecnej nie mamy nad czym
dyskutować.  Jego  zdaniem  inwestor  powinien  złożyć  wniosek  z  jasno  określonym
stanowiskiem czego oczekuje od Rady.
Przewodniczący  rady  P.  Paczesny  także  uważa,  że  należy  na  ten  czas  zakończyć
dyskusję na ten temat.
D. Matyszewska poinformowała, że za poprzedniej Rady w tej sprawie podjęto uchwałę
intencyjną  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  plany
zagospodarowania  dla  tego  obszaru  pod  kątem  lokalizacji  farmy  wiatrowej.  Na  tej
podstawie zawarto umowę z wykonawcą na opracowanie planu.
Skarbnik  zauważył,  że  kończą  się  środki  przekazane  przez  inwestora  na  ten  cel.
Wykonawcy wykonują dalsze prace a on nie wie co dalej mamy w tym kierunku robić.  
Za wykonaną pracę trzeba będzie zapłacić.
Przewodniczący Rady P. Paczesny uważa, że w tym temacie jest konieczność zw9ołania
wspólnego  posiedzenia  wszystkich  komisji  celem  szczegółowego  przeanalizowania
tematu. 

Ad 10

Piotr Paczesny Przewodniczący Rady Gminy, o godzinie 13.00 dokonał zamknięcia
obrad V sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokołowała
Teresaq Kozdroń-Kołacka                                                                                                   Przewodniczącym              
                                                                                                                                                 Rady Gminy
                                                                                                                                             /-/Piotr Paczesny
Uwaga:

Wszystkie załączniki dostępne w biurze rady.
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